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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2011. január 26-án 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Dékány József bizottság tagja 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Németi József bizottság külső tagja 
 Földi Zoltán bizottság külső tagja 
 
Távol maradt: 
 Kanó József bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-vezető 
 
Jegyzőkönyvvezető: Hermeczi Erika ügykezelő 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka 
Andrea igazgatási irodavezetőt, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, köszönti 
továbbá Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, Diósné Ambrus Erzsébet 
intézményegység-vezetőt, valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagjait.  
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a 
fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 5 fő. Távolmaradt Kanó 
József bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Előadók: Pap Tibor polgármester 

Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

2. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2011/2012. tanévre vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  

3. Beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. tanévre az ÁMK alapfokú 
művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  
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4. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. nevelési évre 
vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  

5. Javaslattétel az óvoda nyári zárva tartására a (11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. § (7) bek. 
alapján.) 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens 

6. Bejelentések. 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 1/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2011. január 26-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Előadók: Pap Tibor polgármester 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

2. A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2011/2012. tanévre vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  

3. Beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. tanévre az ÁMK 
alapfokú művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  

4. Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. nevelési 
évre vonatkozóan.  
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens  

5. Javaslattétel az óvoda nyári zárva tartására a (11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. 
§ (7) bek. alapján.) 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humán szakreferens 

6. Bejelentések. 
 
1. napirend: A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság  elnöke: Ismerteti, hogy az 
első napirend a 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. Elmondja, hogy a 
költségvetés tervezetéről részletes előterjesztés készült, mely megküldésre került a bizottság 
tagjai részére. Megkéri a gazdálkodási irodavezetőt, hogy a 2011. évi költségvetés 
tervezetéről rövid tájékoztatást adjon a bizottság tagjai részére. 
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Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, 
hogy az önkormányzat 2011. évi költségvetésének tervezett fő összege: bevétellel kiadással 
egyezően 2.183.870 e. Ft., ami a forrás oldalon 109.373 e. Ft. működési hitelfelvétellel és 
182.894 e. Ft. várható pénzmaradvány igénybevétellel van egyensúlyban. A hiány jelentős, 
ezért a költségvetési egyensúly megteremtése érdekében először a Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság, majd a Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport a 
megalakulását követően megkezdte az egyeztetéseket, és javaslatokat is tett.  
A Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport a költségvetési hiány csökkentése érdekében kérte 
az intézményeket a költségvetésük átdolgozására úgy, hogy elvárás minden intézménynél 
(minden ágazat esetében) a 10 %-os megtakarítás. Ez a 10 %-os megtakarítás vagy 
bevételnövelés vagy kiadáscsökkentés lehet. A munkacsoport ülésén hozott állásfoglalás 
értelmében az intézmények még nem tudták átdolgozni az idő rövidsége miatt a 
költségvetésüket, hiszen a testületi ülésre az előterjesztést az elmúlt héten már ki kellett 
küldeni, ezért a jelenlegi költségvetési tervezet még nem tartalmazza a 10 %-os megtakarítást.  
Elmondja azt is az irodavezető, hogy a tegnapi napon tartott Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén a költségvetést módosító javaslatok is 
többnyire a kiadás oldalt növelték meg. 
Javaslatot tett a pénzügyi bizottság arra, hogy képviselői kezdeményezésre a 
munkahelyteremtő és megtartó támogatásra további 10 millió forint kerüljön a 2011. évi 
költségvetésbe betervezésre a már helyi rendelet alapján biztosított munkahelyteremtő 
támogatásra beállított 10 millió forint mellett, új támogatási formaként.  
Elhangzott a pénzügyi bizottság ülésén a nőgyógyászati szakrendelés újraindításának 
lehetősége. Abban mindenki egyetértett az ülésen, hogy szükség lenne a szakrendelésre, de a 
pénzügyi kihatását, költségét még nem ismerik. Az egyeztetések tovább folytatódnak. 
Szó volt a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén a 
közszférában dolgozók részére cafetéria juttatás biztosításáról. A köztisztviselők részére 
kötelezően jár a cafetéria, jelenleg bruttó 193.250 Ft/fő/év, ez a keret maximum bruttó 
200.000,- Ft. lehet, a maximumra történő emelés költségkihatása éves szinten kb. 200 ezer 
forint az összes köztisztviselőre számítva. A Közalkalmazotti Tanács tagjai is jelen voltak az 
ülésen. Elhangzott, hogy a közalkalmazottak számára is jó lenne ezen mértékre közelíteni a 
cafetéria juttatást. Jelenleg önkormányzati szinten a költségvetésben 13.200 e. Ft. került 
beépítésre a közalkalmazottak részére, de ha közelítene a 200.000,- Ft/fő/év összeghez, ez a 
duplájánál is többe kerülne. Az elmúlt évben egy főre vetítve kb. 80-85 ezer Ft. volt a 
közalkalmazottak részére járó cafetéria juttatás. A pénzügyi bizottság ülésén olyan javaslat 
született, hogy a közalkalmazotti körben is meg kell vizsgálni, a megváltozott 
adójogszabályok miatt mekkora összeggel kapnának kevesebbet a dolgozók, és erre 
vonatkozóan számítást kell végezni. Ez még nem került kiszámításra, így nem tudja még ez a 
javaslat mennyivel fogja növelni a kiadást. 
A fejlesztések kapcsán a bizottsági ülésen ismételten felmerült a játszótér létesítése. Korábban 
döntött a testület arról, hogy a Konrád-féle ház helyén lévő területen valósuljon meg a 
játszótér, de forrást nem sikerült találni a megvalósítására. A játszótér létrehozása tekintetében 
is tovább folytatódik a forráskeresés lehetősége.  
Megfogalmazódott a vízjogi engedélyek elkészítésének szükségessége (állami tulajdonban 
lévő közutak mellett elhelyezkedő és még nem felújított csapadékvíz-elvezető csatornák 
karbantartásához, felújításához), amely 5,8 millió forint többletkiadást jelentene. A pénzügyi 
bizottság úgy javasolja, hogy ezt az összeget be kell állítani a költségvetésben, de 60 napon 
belül (mivel lehetőség van később döntést hozni) visszatérnek a döntésre, megrendeljék-e a 
tervek készítését vagy sem, mert addig érvényes a már benyújtott ajánlat.  
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Az üzemcsarnok beruházás esetében többszöri egyeztetés mellett is sajnos a kiadási oldalon 
21 millió forint nem került betervezésre a költségvetésben, a bevételi oldalon viszont 
betervezésre került, ezért ez az összeg a fejlesztési kiadást még növeli. 
A Családsegítő Szolgálat infrastruktúra fejlesztésére a Szeghalom Kistérség Többcélú 
Társulás pályázatot nyújt be, ehhez saját erőként 475 ezer forintot kérnek, a költségvetés 
tervezet jelenleg ezt a kiadást sem tartalmazza. 
Elmondja az irodavezető, hogy az elhangzott javaslatok főként a költségvetés kiadásának 
összegét növelik, és csak nagyon kevés a bevételnövelő javaslat. A költségvetési hiány 
„lefaragására” a Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport tovább folytatja az egyeztető 
tárgyalásokat az intézményekkel. 
Ennyit kívánt röviden tájékoztatásul elmondani az irodavezető. A felmerülő kérdésekre 
válaszol. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
gazdálkodási irodavezetőnek a tájékoztatást. Kéri a bizottság tagjait, hogy az önkormányzat 
2011. évi költségvetés tervezetét véleményezzék.  
Megadja a szót Földi Zoltán bizottsági külső tag részére. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Elhangzott a 
tájékoztatóban, hogy a kiadásokat kell csökkenteni, valamint a bevételeket növelni. Ezzel 
kapcsolatban elmondja, minden évben szükség volt a kiadások csökkentésére, nem biztos, 
hogy tovább már lehet kiadást csökkenti, ezért véleménye szerint az önkormányzatnak és az 
intézményeknek keresni kellene a megoldást a bevételek növelése terén is. 
A cafetéria juttatás biztosítása tekintetében elmondja, hogy a pedagógusok részére már négy 
éve nem volt béremelés, ezért jónak tartja a cafetéria juttatásával a kompenzálást, de azt lehet 
látni, hogy nagyon sok a hiány a költségvetési tervben. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a bevétel növelése érdekében a testület emelte az 
iparűzési adó mértékét, a magánszemélyek kommunális adó emelésétől viszont eltekintett a 
lakosság szociális körülményeire való tekintettel. Mindenki tudja, hogy adót lehet emelni, 
csak nem mindegy mennyi adót vetnek ki és mennyi folyik be. A mezőgazdasági földterületek 
haszonbérleti díjának emelése megtörtént. A lakások bérleti díjának emelésére vissza fognak 
térni, valamint a közterület-használati díjak emelésre tett javaslatot a Pénzügyi bizottság. A 
legnagyobb bevételnövelést az adómérték emelésével lehet elérni, amely megtörtént, 
tárgyévben pedig nem lehet az adó mértékét emelni.  
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Az önkormányzat 
vállalkozási jellegű tevékenységének hatékonyságát lehetne még megnézni. 
Elmondja, hogy a középiskola 60 millió forint bevételt termelt ki, korábban pedig nem jöttek 
ki a kapott forrásokból. Természetesen más a helyzet az önkormányzatnál és más a 
középiskolában, de keresni kell a megoldást.  
 
dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Egyetért Földi 
Zoltán bizottsági külső tag felvetésével, de elmondja, hogy az általános iskolában más a 
helyzet, mint a középiskolában, mert az általános iskolai tanuló nem fog dolgozni.  
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: A bevételnövelést a 
vállalkozási tevékenység tekintetében az önkormányzatnak vetette fel, nem az általános 
iskolára gondolt. 
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Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a művészeti iskola térítési díjai 
is módosításra kerültek, de ez az emelés nem eredményez jelentős bevételnövelést.  
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a testület azon díjak esetén, ahol bevételnövelést 
lehet elérni, már döntött. A testület, amikor ezen díjak mértékét meghatározta, mérlegelt. 
Visszafogottak voltak a magánszemélyek kommunális adója tekintetében, a 7.000,- Ft. mérték 
maradt, holott 16 ezer forintra is emelhették volna. Másik jelentős bevétel elérési lehetőség a 
földhaszonbérleti díj emelése, de azok esetében, akik nem tartoznak az ÁFA körbe, őket még 
az ÁFA összege is terheli. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Bevételnövelést 
eredményezhet az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenysége, melynek 
racionalizálását látja szükségesnek, a ráfordítás csökkentésére és nagyobb nyereség hányad 
elérésére kell törekedni. 
 
Balogh Csilla – jegyző: A mezőgazdasági vállalkozási tevékenység racionalizálásával nem 
bevételnövelést, esetleg kiadást csökkentést lehetne elérni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Amennyiben bevételnövelést nem tudnak elérni, kénytelenek 
lesznek kiadást csökkenteni. Jelzi, hogy felajánlást kapott egy alapítványtól, aki szintén 
átvenné az iskolát. Korábban a katolikus egyház is jelezte ilyen irányú szándékát.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megjegyzi, hogy ha 
alapítvány venné át az iskola működtetését, a szülőktől fognak majd hozzájárulást kérni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy református egyházi iskola már működik a 
településen, és nem kellett térítési díjat fizetniük a szülőknek. Viszont tény, hogy kisebb 
költséggel tud működni. A középiskola is tud működni a normatívából és a saját bevételből.  
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Hozzáteszi, hogy sok 
önként vállalt munkát végeznek a középiskolában, mert sok feladatra nincs forrás biztosítva. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
középiskolában a pedagógusok túlóráért díjazást kapnak-e? 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Amikor táppénz miatt 
kell helyettesíteni, akkor kapnak túlóra díjat, amennyiben versenyre viszik a tanulót, vagy 
Békésre a központi iskolába kell elmennie a pedagógusnak, akkor nem jár a helyettesítésért 
díjazás, szívességből vállalják át az oktatást. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
munkacsoport ülésén szó volt a civilszervezetek által kért támogatásokról. Úgy gondolja, 
hogy a 10 %-os költségcsökkentést ezen a téren is érvényesíteni kell. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a civilszervezetek részére több településen jóval 
kisebb támogatásokat biztosítanak, mint amennyit a dévaványai önkormányzat nyújtott. Az 
ÖNHIKI pályázat kapcsán ezeket a kiadásokat nézik legelőször, valamint a szociális 
normatívánál ha többet fordítanak támogatásra, az sem kedvező a pályázat elbírálásánál.  
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Az ÖNHIKI pályázaton meg kell próbálni támogatást kérni, de felhívja a figyelmet arra, hogy 
Gyula városa a pedagógusok minőségi bérpótlékának kifizetésére úgy kapott 40 millió 
forintot, hogy ebből 30 millió forintot vissza kell fizetnie 2011-ben, és ki nem fizetett 
számlára 16 millió forintot fordított.  
Jelzi a polgármester, hogy közvilágítási számla kifizetésben elmaradása van Dévaványa 
önkormányzatának is. Szól arról is, hogy a bankok 109 millió forintot nem fognak biztosítani 
működési hitelre. 
Elmondja, hogy lehetne abban is gondolkodni, 10 %-nál kisebb mértékű kiadáscsökkentés 
lehet a kötelező feladatok ellátása esetén, és a nem kötelező feladatok esetén magasabb 
kiadáscsökkentés is szóba kerülhet. Az iskola, óvoda működtetése kötelező feladat, de a 
civilszervezetek támogatása nem kötelező. Az elmúlt évben már az NCA alap összege, melyet 
a civilszervezetek támogatására hoztak létre, is harmadolásra került. A civilszervezeteknek 
van lehetőségük más forrásból is támogatást szerezni, nemcsak az önkormányzati támogatást 
kell igényelni.  
Jó példaként említést tesz a polgármester arról, hogy az Eötvös úti óvodában alapítványi 
támogatással „só szoba” került kialakításra elsősorban a gyermekkorúak és a felső légúti 
betegségben szenvedők számára. Alapítványi támogatást kapnak például a Sportegyesület 
szakosztályai is az önkormányzati támogatás mellett. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy a 
civilszervezetek támogatásának csökkentésére és a szociális támogatások csökkentésére 
vonatkozóan is tett javaslatot. Véleménye szerint meggondolandó a művészeti iskola 
racionálisabb működtetése is, mivel nem kötelező feladat. Az alapítvány által történő 
működtetését viszont nem javasolja, mert megítélése szerint akkor a művészeti iskola 
bezárásra kerül. 
 
dr. Ágoston Sándor – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Minden 
intézménynek tovább kell gondolkodnia a működési kiadás csökkentésén. A szociális 
ellátások tekintetében a keretösszeg csökkentésével egyetért.  
Felmerült a munkahelyteremtő és munkahelymegtartó támogatás biztosítására 10 millió forint 
keretösszeg, a már rendelet alapján járó 10 millió forint támogatási keret mellet. Javasolja, 
hogy legyen 20 millió forint a keretösszeg, de csak egy féle támogatás legyen, az új 
támogatási forma, mert ebben az esetben a támogatás teljes összegét vissza kell fizetni. 
 

Pap Tibor – polgármester: Jelzi, hogy a 2011. évi költségvetési tervben a javasolt 10 millió 
forint újabb munkahely-teremtési támogatásra még nincs betervezve, meg kell találni annak is 
a forrását. 
 

dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetével 
kapcsolatban? Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek az önkormányzat 
2011. évi költségvetés tervezetét elfogadásra.  
Kéri, aki az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetét elfogadásra javasolja, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 2/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetét első olvasatban fogadja el. 
Javasolja a bizottság, hogy a Képviselő-testület bízza meg a Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottságot, valamint a 
Költségvetési Egyeztetési Munkacsoportot, hogy ismételten vizsgálja felül a 
költségvetés tervezetét, és egyeztessen az önkormányzat intézményeivel. 

 
(Az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
2. napirend: A tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása időpontjának 
meghatározása a 2011/2012. tanévre vonatkozóan.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a második 
napirendi pontra, amely a tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása 
időpontjának meghatározása a 2011/2012. tanévre vonatkozóan. 
Megkéri az igazgatási irodavezetőt a rövid tájékoztatásra. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy a 
közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 66. § (9) bekezdése és a végrehajtására kiadott 
a nevelési-oktatási intézmények működéséről szóló 11/1994. (VI. 8.) MKM rendelet az 
önkormányzat döntési jogkörébe utalja az általános iskola első évfolyamára történő beíratások 
időpontjának meghatározását. Ezen rendelet 16. § (1) bekezdése értelmében: 

„A szülő március 1-je és április 30-a között - a községi, városi, fővárosi kerületi, 
megyei jogú városi önkormányzat által meghirdetett időpontban - köteles beíratni 
tanköteles gyermekét (a továbbiakban: tanköteles) a lakóhelye szerint illetékes vagy a 
választott iskola első évfolyamára. Az iskola a beiratkozás idejét a határidőt 
megelőzően legalább harminc nappal köteles nyilvánosságra hozni." 

Elmondja, hogy az intézményvezetővel leegyeztette az időpontot, ez alapján javasolja, hogy a 
dévaványai tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratása 2011. március 16. 
(szerda) és 2011. március 17. (csütörtök) napokon 8 00 – 16 00 óráig történjen. Az ecsegfalvi 
tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratás 2011. március 16. (szerda) napján 8 00 

– 16 00 óráig történjen. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Kéri a bizottság tagjainak állásfoglalását a tanköteles gyermekek első évfolyamra történő 
beíratása időpontjával kapcsolatban. 
Megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági tag részére. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Fontosnak tartja, hogy a 
beíratás időpontja időben kerüljön megjelenésre. 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a szülők főként a helyi újságból 
értesülnek a beíratásról, ezért egyeztetett a Dévaványai Hírlap szerkesztőjével, és lefoglalt 
helyet a következő lapszámba. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy mennyi 
első osztályos gyermek beíratása várható? 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy a tanköteles korú 
gyermekek száma 87 fő, ez magasabb az elmúlt évhez képest. 10 fő gyermeknél várható, akik 
esetleg az óvodában maradnak. Említést tesz arról is, hogy előfordulnak gyermeklétszám 
változások, jellemző ugyanis, hogy nevelőszülőkhöz kerülnek gyermekek. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a tanulócsoportok számának 
meghatározásakor már tudni fogják mennyi lesz az első évfolyamra beíratott tanulók száma. 
Előzetes számítások szerint három első osztály indítását tervezhetik. Kb. 60 gyermekre 
számítanak, kb. 10 gyermek marad az óvodában, és kb. 15 gyermeket íratnak be az egyházi 
iskolába. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztat arról, hogy február 
közepéig megtörténnek az iskolaérettségi vizsgálatok, akkor fogják látni kik maradnak az 
óvodában, illetve néhány esetben a szülői döntés is befolyásolja a gyermek az óvodában 
marad-e. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a tanköteles gyermekek 
első évfolyamra történő beíratása időpontjának meghatározásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, további hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 2011/2012. 
tanévre a tanköteles gyermekek első évfolyamra történő beíratásának időpontját  

- a dévaványai állandó lakos tanköteles gyermekek esetén: 
2011. március 16. (szerda) 8 00 – 16 00 óráig és 
2011. március 17. (csütörtök) 8 00 – 16 00 óráig 

- az ecsegfalvi állandó lakos tanköteles gyermekek esetén:  
2011. március 16. (szerda) 8 00 – 16 00 óráig  

határozzák meg. 
Az intézmény a beíratás idejét és a beíratással kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő előtt 
legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
A bizottság elnöke kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 3/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által fenntartott 
Általános Művelődési Központban a 2011/2012. tanévre a tanköteles 
gyermekek első évfolyamra történő beíratásának időpontját az alábbiakban 
határozza meg. 
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1. A dévaványai állandó lakos tanköteles gyermekek első évfolyamra 
történő beíratásának időpontja: 

2011. március 16. (szerda)  8 00 – 16 00 óráig és 
2011. március 17. (csütörtök)  8 00 – 16 00 óráig. 

2. Az ecsegfalvi állandó lakos tanköteles gyermekek első évfolyamra 
történő beíratásának időpontja: 
2011. március 16. (szerda) 8 00 – 16 00 óráig. 

 
Az intézmény a beíratás idejét és a beíratással kapcsolatos egyéb közlendőit 
a határidő előtt legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos 
módon. 

 
 
 
3. napirend: Beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. tanévre az ÁMK 
alapfokú művészetoktatási intézményére vonatkozóan.  
 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a harmadik 
napirendi pontra, amely az ÁMK alapfokú művészetoktatási intézménybe történő beíratás 
időpontjának meghatározása a 2011/2012. tanévre.  
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a művészetoktatási intézményben a 
beíratás időpontját ugyan arra a két napra tette, mint az általános iskolába az első évfolyamra 
történő beíratás időpontja. A meglévő tanszakok továbbra is megmaradnak, illetve 
remélhetőleg további tanulók is kerülnek beíratásra. Áprilisi képviselő-testületi ülésen kerül 
meghatározásra a csoportok száma, akkorra a beíratott tanulók számát látni fogják. Elmondja 
az irodavezető, hogy körülbelüli létszámot sem lehet meghatározni előre, mert olyan tanulók 
is lehetnek, akik már a második félévre sem iratkoznak be.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a művészetoktatási intézménybe 
történő beíratás időpontjának meghatározásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 2011/2012. 
tanévre az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc 
Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Intézményegységébe a művészetoktatásra jelentkező 
tanulók beíratásának időpontját: 

2011. március 16. (szerda) 800 – 1600 óráig és 
2011. március 17. (csütörtök) 800 – 1600 óráig határozza meg. 

 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 4/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványa - Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által fenntartott 
Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Kádár 
Ferenc Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Intézményegységében a 
2011/2012. tanévre a művészetoktatásra jelentkező tanulók beírását  

2011. március 16. (szerda)  800 – 1600 óráig és 
2011. március 17. (csütörtök) 800 – 1600 óráig  

 végezze el. 
 
 
4. napirend: Az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. nevelési évre 
vonatkozóan.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a negyedik 
napirendi pontra, amely az óvodai beíratás időpontjának meghatározása a 2011/2012. nevelési 
évre vonatkozóan. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy az óvodai beíratás időpontjának 
szintén az általános iskola első évfolyamra történő beíratására javasolt időpontot terjesztette 
elő. Természetesen az intézményegység-vezetővel leegyeztette az időpontot.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Véleménye szerint az óvodai beírás időpontja elfogadható, és ésszerű, hogy az 
általános iskolába történő beíratással egy időpontra esik.  
Megadja a szót az ÁMK intézményegység-vezetője részére. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait 
arról, hogy megkapta az óvodaköteles gyermekek névsorát is, közülük 4 gyermeket talált, aki 
nincs még az óvodában, a többi gyermek már óvodás. A beíratással kapcsolatban elmondja, 
hogy már az elmúlt évben is felvette a kapcsolatot a védőnőkkel egyeztetés céljából, kik az 
óvodaköteles korú gyermekek, így utólag is került gyermek beíratásra az óvodába az elmúlt 
évben. Tájékoztatásként elmondja, hogy az ötéves korú gyermekek óvodáztatása kötelező. 
Elmondja az intézményegység-vezető, hogy az általános iskolába felkerülő gyermekek 
számához viszonyítva kevesebb gyermek kerül az óvodába beíratásra. A gyermeklétszám 
alakulásával kapcsolatban elmondja, hogy 2010. évben a születendő gyermekek száma igen 
alacsony volt. Jelentős a településre beköltözők és elköltözők mozgása is, sok a vándorlás, 
elmennek családok, és előfordul, hogy visszaköltöznek családok a településre. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az óvodába történő beíratás 
időpontjának meghatározásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, további hozzászólás nem hangzott el. 
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Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde Intézményegységébe a 2011/2012. nevelési évre 
történő óvodai jelentkezés módját és az óvodai felvétel időpontját: 

1. A 2011. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött dévaványai gyermeket 
a 2011/2012. óvodai nevelési évre a szülő/törvényes képviselő személyesen 

2011. március 16-án (szerda)  800-1600 óráig valamint 
2011. március 17-én (csütörtök)  800-1600 óráig 

határozza meg, és a beíratás az 5510 Dévaványa, Eötvös u. 2. sz. alatti óvodai 
telephelyen történjen. 

2. A 2011. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött ecsegfalvi gyermeket a 
2011/2012. óvodai nevelési évre a szülő/törvényes képviselő személyesen 

2011. március 16-án (szerda)  800-1600 óráig  
határozza meg, és a beíratás az 5515 Ecsegfalva, Árpád u. 14. sz. alatti 
iskolaépületben történjen. 

Az Általános Művelődési Központ a beiratkozás idejét és a beiratkozással kapcsolatos egyéb 
közlendőit a határidő előtt legalább 30 nappal hozza nyilvánosságra a helyben szokásos 
módon. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 5/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által fenntartott 
Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde Intézményegységébe a 
2011/2012. nevelési évre történő óvodai jelentkezés módját és az óvodai 
felvétel időpontját az alábbiak szerint határozza meg: 
 
1. A 2011. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött 

dévaványai gyermeket a 2011/2012. óvodai nevelési évre a 
szülő/törvényes képviselő személyesen, 

2011. március 16-án (szerda)  800-1600 óráig valamint 
2011. március 17-én (csütörtök)  800-1600 óráig 

írathatja be az 5510 Dévaványa, Eötvös u. 2. sz. alatti óvodai telephelyen. 
 
2. A 2011. szeptember 31-jéig harmadik életévét betöltő/betöltött ecsegfalvi 

gyermeket a 2011/2012. óvodai nevelési évre a szülő/törvényes képviselő 
személyesen, 

2011. március 16-án (szerda)  800-1600 óráig 
írathatja be az 5515 Ecsegfalva, Árpád u. 14. sz. alatti iskola épületében. 

 
Az Általános Művelődési Központ a beiratkozás idejét és a beiratkozással 
kapcsolatos egyéb közlendőit a határidő előtt legalább 30 nappal hozza 
nyilvánosságra a helyben szokásos módon. 
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5. napirend: Javaslattétel az óvoda nyári zárva tartására a (11/1994.(VI.8.) MKM r. 2. § 
(7) bek. alapján.) 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér az ötödik 
napirendi pontra, amely az óvoda nyári zárva tartásának időtartamára javaslattétel. 
Megkéri az igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy az Általános Művelődési Központ 
Óvoda és Bölcsőde Intézményegység-vezetőjével egyeztetett az óvoda 2011. évi nyári zárva 
tartására vonatkozóan. Az óvoda 2011. 08. 08. - 2011. 08. 19-ig, vagyis 10 munkanapra 
tervezi az óvoda zárva tartását Dévaványán. Ecsegfalván, az ÁMK Tagintézményében a nyári 
zárva tartás időpontját leegyeztette a Polgármester Asszonnyal, és mivel Ecsegfalván a 
napközis konyha 2011. július 1. - július 29-ig nem fog működni, így erre az időszakra 
célszerű az óvoda nyári zárva tartásának időpontját meghatározni. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az óvoda nyári zárva tartásának 
időpontjával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegységében a nyári zárva tartás 
időpontját: 
Dévaványai telephelyeken: 2011. augusztus 08. - 2011. augusztus 19-ig, 
Ecsegfalvai tagintézményben: 2011. július 1. - 2011. július 29-ig határozza meg. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 6/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegységében a 
nyári zárva tartás időpontját az alábbiak szerint határozza meg: 

1. az Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde 
Intézményegysége dévaványai telephelyei nyári zárva tartásának időpontja: 
2011. augusztus 08. - 2011. augusztus 19-ig tart. 
 
2. az Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde 
Intézményegysége Ecsegfalvi Óvoda tagintézménye nyári zárva tartásának 
időpontja: 2011. július 1. - 2011. július 29-ig tart. 
 
A Képviselő-testület bízza meg az intézmény vezetőjét, hogy az óvoda nyári 
zárva tartásának időpontjáról legkésőbb február 15-ig tájékoztassa a szülőket. 
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6. napirend: Bejelentések. 
 
Javaslat a bölcsőde nyári nyitvatartási rendjéről 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. Az igazgatási irodavezető előterjesztést készített a bölcsőde nyári nyitvatartási 
rendjéről. 
Megkéri az irodavezetőt a tájékoztatásra. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 42. § (5) bekezdése értelmében a 
bölcsőde nyári nyitvatartási rendjét a fenntartó hagyja jóvá. A fenntartó a bölcsődei szünet 
idejére a szülő kérésére gondoskodhat a gyermek intézményi gondozásának 
megszervezéséről. 
Elmondja az irodavezető, hogy az Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde 
Intézményegység vezetőjével a bölcsőde nyári nyitva tartásának időpontját leegyeztette. A 
bölcsőde nyári nyitva tartására 2011. 06. 15. - 2011. 08. 05-ig, munkanapokon 600 – 1730-ig 
történő időpontra tett javaslatot. Figyelemmel voltak az előző évek tapasztalataira, 
elmondható ugyanis, hogy zömmel a tanítási év nyári szünetére minimálisra csökken a 
bölcsődébe járó gyermekek létszáma. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólás a bölcsőde nyári nyitva tartásának 
időpontjával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegységében a bölcsőde nyári nyitva tartási 
rendjét 2011. 06. 15. - 2011. 08. 05-ig, munkanapokon 600 – 1730-ig határozza meg. 
Kéri a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 7/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Általános 
Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegységében a bölcsőde 
nyári nyitva tartási rendjét 2011. 06. 15. - 2011. 08. 05-ig, munkanapokon 600 
– 1730-ig határozza meg. 
 
A Képviselő-testület bízza meg az intézmény vezetőjét, hogy a bölcsőde 
nyári nyitva tartásának időpontjáról tájékoztassa a szülőket. 

 
Iskolatej Program 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
bejelentésre, amely az „Iskolatej Program” tovább folytatása. 
Megkéri az igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy településünkön 2004. májusa óta 
működik eredményesen az „Iskolatej Program”. A Program keretén belül a szállítási 
szerződés 2010. december 31-ig szólt. Jelenleg nem is szállítanak az iskolába tejet és kakaót a 
tanulóknak. Amennyiben továbbra is részt kívánunk venni a programban, akkor dönteni 
szükséges a program továbbfolytatásáról és egy új szállítási szerződés megkötéséről 2011. 
május 31-ig. 
Az Általános Művelődési Központ kérésére az „Iskolatej Program” keretén belül heti 1 
alkalommal iskolatejet és heti 2 alkalommal kakaós tejet biztosítanak, mely az elmúlt időszak 
tapasztalatai alapján nagy sikert aratott. Az iskolával történt egyeztetést követően továbbra is 
igényelnék a programban való részvételt a fentiek alapján. 
Az iskolatej és az iskola kakaó biztosítása az Általános Művelődési Központ tanulói részére a 
2011. február elejétől az igényelt napokra a következők szerint alakulna: 

Az iskolatej (Mizo Boci tej 2,8% UHT 200 ml) 623 fő x 17 nap x 50,- Ft. + 18% ÁFA = 
529.550,- Ft. + 18% ÁFA 

Az iskola kakaó (Mizo kakaós tej 2,8% UHT 200 ml) 623 fő x 31 nap x 52,- Ft. + 18% ÁFA 
= 1.004.276,- Ft. + 18% ÁFA 

Mindösszesen: 1.533.826,- Ft. + 18% ÁFA 
Tájékoztat továbbá arról az irodavezető, hogy Ecsegfalva Község Önkormányzat 
Polgármester Asszonya, Kovács Mária azzal a kéréssel fordult a Tisztelt Képviselő-
testülethez, hogy az ecsegfalvi tagintézmény tanulói részére az iskolatej helyett puding vagy 
sajt tejterméket kérnek. Felvette a kapcsolatot a SOLE-Mizo Zrt. munkatársával, aki jelezte, 
hogy nem rendelkeznek az iskolatej és ízesített tejen kívül olyan kiosztható termékkel, amely 
megfelelne a 2011. évi iskolatej program szabályozásáról szóló 44/2010. (XII. 22.) VM 
rendelet előírásainak azaz, hogy a tejhányad legalább 90% (m/m) legyen. Sajttermékek 
tekintetében csak a tömbösített – kilós kiszerelésű – termékek érik el a fenti tejhányadot, de 
ezeket úgy szállítani, hogy a helyszínen szeleteljék fel egyéb jogszabályi előírások miatt nem 
lehet, illetve ezen termékek esetében a támogatható összeg 960,-Ft/kg és az általuk 
forgalmazott termék ára 2.500-3.000,- Ft/kg között mozog. 
Elmondja az irodavezető, hogy az óvodások részére történő tej és kakaó, illetve tejtermék 
biztosítását is kérték. Jelzi, hogy az óvodások tekintetében sokkal kevesebb a támogatás, mint 
ami az iskolás tanulók részére biztosított. Pontosan nem tudja megmondani, mert az Európai 
Központi Bank által közzétett devizaárfolyam az irányadó és az időszak első napján 
érvényeset kell nézni, és a február 1-jei árfolyamot nem tudja megmondani. Kalkulált 
számításokat, 2010. szeptemberben-októberben lehívott támogatás esetén 284,68 Ft. volt a 
deviza árfolyam, illetve megnézte ezen bank által közzétett hivatalos árfolyamot, a január 21-i 
pénteki euró árfolyamát, ami 275,63 Ft. volt. Ezekkel számolva 2dl. tejtermék támogatása 
10,67 Ft. és 10,29 Ft. lehet, míg maga a tej 50 Ft. + ÁFA = 59 Ft-ba kerül, a kakaó 52 Ft. + 
Áfa= 61 Ft. összegbe kerül.  
A támogatási arány nagyon kevés a bekerülési költséghez képest. Ezért is javasolja, hogy 
2011. február 2-tól az igényelt napokra az Általános Művelődési Központ tanulói részére az 
iskolatej és kakaó biztosítása maradjon meg. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást. Egyetért az irodavezető javaslatával, továbbra is biztosítsák az 
általános iskolai tanulók részére a tejet és a kakaót. 
Megkérdezi, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az iskolatej program továbbfolytatásával 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek az „Iskolatej 
Program” továbbfolytatását, és az ÁMK általános iskola tanulói részére heti egy alkalommal 
iskolatej és heti két alkalommal kakaó biztosítását. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 8/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének tanulói részére az „Iskolatej Programot” folytassa 
tovább 2011. február 2-tól - 2011. május 31-ig, heti 1 alkalommal (szerda) 
történő iskolatej és heti 2 alkalommal (hétfő, péntek) történő iskola 
kakaószállítással. 

Az „Iskolatej Program” folytatásának költsége a 2011. február 2. - 2011. 
május 31. közötti időszakban 623 fő általános iskolás tanulóra vonatkozóan 
iskolatej 17 napra, 50,- Ft + 18% ÁFA összeggel számolva 529.550,- Ft + 
18% ÁFA és iskola kakaó 31 napra 52,- Ft + 18% ÁFA összeggel számolva 
1.004.276,- Ft + 18% ÁFA.  

A képviselő-testület bízza meg a polgármestert a Sole-Mizo Zrt-vel történő 
szállítási és kereskedelmi szerződés aláírásával. 

 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató távozik az ülésről. 
 
A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési 
megállapodás módosítása 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke:  Rátér a következő 
bejelentésre, amely a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési 
megállapodás módosítása. Megkéri a jegyzőnőt az ismertetésre. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy a nemzeti és etnikai kisebbségek jogairól szóló 
többször módosított 1993. évi LXXVII. törvény 24/E. § (2) bekezdése és 47/A. §-a a 
kisebbségi önkormányzatok jogaival, illetve a kisebbségek művelődési és oktatási 
önigazgatásával kapcsolatos rendelkezéseket tartalmaz. Ezen rendelkezésekkel való 
összhangba hozás érdekében módosítani szükséges az együttműködési megállapodás 3. illetve 
4. pontját.  
A módosításokat az előterjesztésben ismertette. 
A 3. pontot érintő változás, hogy a Cigány Kisebbségi Önkormányzat (CKÖ) által benyújtott 
kezdeményezést harminc napon belül a képviselő-testület nemcsak napirendre tűzni köteles, 
hanem abban döntést hozni is. Érdemben határozni, illetve nyilatkozni.  
A másik változtatás a 4. pontot érinti, ugyanis ha jogszabály a kisebbségi önkormányzat 
részére valamely döntés meghozatalánál a közoktatással kapcsolatos ügyben véleményezési, 
vagy egyetértési jogot biztosít, a nyilatkozat megtételére – jogszabály eltérő rendelkezésének 
hiányában – harminc nap áll rendelkezésre. A határidőt – az érdekelt kérelmére – egy 
alkalommal, további harminc nappal meg kell hosszabbítani. E határidő jogvesztő.  
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Kéri a bizottságot, hogy javasolja a Képviselő-testületnek a módosítások jóváhagyását. A 
módosítások a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési 
megállapodásba beépítésre kerül. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
jegyzőnőnek a tájékoztatást. 
Megkérdezi az igazgatási irodavezetőt, mennyire jellemző a cigány kisebbség tanulók 
körében az iskolai igazolatlan hiányzások száma? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy inkább a gyermekotthonban lakó 
tanulókra jellemző a jelentős igazolatlan hiányzás, illetve az átmeneti nevelésbe került 
gyermekek esetében. Ezekben az esetekben mások a rendelkezések, mint a családok esetében. 
Az iskoláztatási támogatást (családi pótlék) akkor lehet elvonni, amennyiben védelembe is 
veszik a gyermeket, és az átmeneti nevelt már nevelésbe van vonva, az ők esetükben az 
iskoláztatási támogatást nem tudják felfüggeszteni.  
A hiányzások tekintetében nem tudja megmondani, hogy cigány kisebbséghez tartozó tanulók 
mennyit hiányoznak. Jelzi, hogy a családban nevelt gyermekek esetén nem volt olyan eset, 
ahol az 50 órás igazolatlan hiányzás túllépésre került volna, még a 30 órás határt sem érte el.  
Nincs hivatalos adata a roma származású gyermekekről, nincs diszkrimináció, csak az 
átmeneti nevelt és családban nevelt gyermekek számát tudja megnézni. Csak a családban 
nevelt gyermekeket lehet védelembe venni, és a jogszabályban előírt igazolatlan hiányzások 
számát elérve, ezáltal lehet az iskoláztatási támogatást megvonni.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy van-
e olyan tanuló, akinél jelentős az igazolatlan hiányzások száma? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Egy tanuló van, akinek 50 órát meghaladta az 
igazolatlan hiányzások száma, de a szóban forgó gyermek átmeneti nevelt gyermek. 
Elmondja, hogy a Családsegítő Szolgálattal együttműködve a szülővel és a gyermekkel 
elbeszélgetnek. Az átmeneti nevelt gyermekek esetében nehéz elérni az iskolába járást. A 
családok esetében felhívják a figyelmet, hogy nemcsak szabálysértési eljárást vonhat maga 
után ha nem jár a gyermek iskolába, hanem az iskoláztatási támogatás is felfüggesztésre kerül. 
Azt is elmondják, hogyan kapja vissza az iskoláztatási támogatást, alapesetben 3 hónapra kell 
megvonni a támogatást, utána felülvizsgálatra kerül sor, volt-e igazolatlan hiányzás az eltelt 
idő óta, és ha megint hiányzik, újabb három hónapra felfüggesztik az ellátás folyósítását.  
Tájékoztatják arról is a szülőket, hogy megkapják az iskoláztatási támogatást, egyösszegben a 
három hónapi vagy hat hónap ellátást, de természetben kapják meg a felfüggesztett időre járó 
összeg értékében. Továbbá amikor elmondják, hogy a Családsegítő Szolgálat 
közreműködésével megnézik mire van szüksége a gyermeknek és a családgondozóval 
közösen kell elmenni vásárolni, mert a szülő nem kaphatja kézhez a felfüggesztett 
iskoláztatási támogatás összegét, akkor elgondolkodnak, és a kamaszoknak sem tetszik, hogy 
a családgondozóval kell közösen vásárolni. A családban nevelt gyermekek esetében általában 
ezeknek a figyelmeztetéseknek a hatására az igazolatlan hiányzások száma megszűnik, vagy 
legalábbis csökken. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a testületi ülés munkatervében szerepel a 
gyámhatósági munkáról szóló beszámoló, amely ülésen ismét megtárgyalhatják az iskolai 
igazolatlan hiányzás alakulását is. 
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dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött 
együttműködési megállapodás módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, a Dévaványai Cigány 
Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodást hagyják jóvá az 
előterjesztésben ismertetett módosításokkal.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 9/2011. (I. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési 
megállapodást módosítsa, és a módosításokkal egységes szerkezetben 
fogadja el. Az együttműködési megállapodás 3. illetve 4. pontja az alábbiak 
szerint kerül meghatározásra: 
 
3.Ha a CKÖ jogainak gyakorlásához az Önkormányzat döntése szükséges, az 

erre irányuló kezdeményezést a Képviselő-testület a kézhezvételétől 
számított harminc napon belül köteles napirendre tűzni és arról érdemben 
határozni, illetve nyilatkozni. Ha a döntés a Képviselő-testület valamely 
bizottsága hatáskörébe tartozik, az köteles a kezdeményezés benyújtásától 
számított harminc napon belül döntést hozni.  

 A CKÖ tudomásul veszi és vállalja, hogy az Önkormányzat döntését 
igénylő kezdeményezéseit – a rendkívüli eseteket kivéve – a Képviselő-
testület ülését legalább tíz nappal megelőzően eljuttatja a Polgármesteri 
Hivatal Jegyzőjéhez.  

4.Az Önkormányzat köteles a helyi közoktatás, média, hagyományápolás és 
kultúra, valamint a kollektív nyelvhasználat kérdéskörében a cigány 
kisebbségi lakosságot e minőségében érintő önkormányzati rendelet, 
valamint a kisebbséghez tartozók képzésére is kiterjedő önkormányzati 
döntés előkészítése során beszerezni a CKÖ egyetértését, és azt a rendelet 
tervezet, valamint a határozattervezet készítése során figyelembe venni.  
A CKÖ-nek a nyilatkozat megtételére – jogszabály eltérő rendelkezésének  
hiányában – harminc nap áll rendelkezésére.  

A határidőt – az érdekelt kérelmére – egy alkalommal további harminc 
nappal meg kell hosszabbítani. E határidő jogvesztő. Ha a CKÖ az 
egyetértését nem adja meg, az érdekeltek között egyeztetést kell 
összehívni.  

  Az eljárásra az 1993. évi LXXVII. törvény 47/A. §-a az irányadó.  

 
(A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodás 
tervezete a módosításokkal egységes szerkezetben a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság  elnöke: A bizottság elnöke 
megkérdezi van-e még valakinek további bejelentése? 

Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el.  
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1610 órakor bezárja. 

 
Kelt: mint az első oldalon 

 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 
 ________________________ 
 dr. Ágoston Sándor   
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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